

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Tuesday, November 29, 1977

• 1546

[Texte]

The Acting Chairman (Mr. Robinson): The meeting will come to order, please. I am very pleased to have the confidence of all my colleagues on both sides of the House.

Our first item of business is a point of order by Mr. Jarvis.

Mr. Jarvis: Yes, and I will be very brief, Mr. Chairman. Thank you.

There have been a number of press reports to which, if they are accurate, I think I and other members of the Committee are entitled to take some exception. Those remarks were attributed to the Minister of Consumer and Corporate Affairs. I am not going to read the various press reports—I think they were described in the House today as being conflicting—but I would like to move . . .

The Acting Chairman (Mr. Robinson): Mr. Jarvis, before you go on, I would ask that the cameramen leave as we do not have rules as of yet allowing cameras into committee rooms.

An hon. Member: Pretty terrible! Pretty terrible!

Mr. Jarvis: I do not think the nature of these reports is any secret. The Committee was described as a circus and I think the word "kangaroo" was used, and: "They are less interested in rights and wrongs than in making political points." I do not know about the accuracy; I do not know at all.

Therefore I move that the Minister of Consumer and Corporate Affairs be invited to appear before the Committee to explain or clarify his remarks about the integrity of this Committee.

Mr. McGrath: And its chairman.

The Acting Chairman (Mr. Robinson): Order, please. I have a motion by Mr. Jarvis. Is there any discussion with regard to the motion?

Mr. Woolliams: I would just like to say one word, and I will be brief.

In this report of November 20, it says that "the parliamentary committees are partisan political circuses". He called the committees "a kangaroo court", and said, "They are not interested in getting at the truth"—and that is a reflection on all members on all sides of this Committee. He said, "They are more interested in scoring partisan political points." I think the motion is well-founded and well-put.

The Acting Chairman (Mr. Robinson): Any further discussion?

Mr. Poulin.

Mr. Poulin: Mr. Chairman, there was an attempt made last week to have two former Solicitors General appear before this Committee to discuss what they knew about some of the matters that had been alleged; and it seems that this is just another attempt to bring the former Solicitor General here for that purpose.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le mardi 29 novembre 1977

[Traduction]

Le président suppléant (M. Robinson): A l'ordre, s'il vous plaît. Je suis enchanté d'avoir la confiance de tous mes collègues des deux côtés de la Chambre.

Nous avons tout d'abord à l'ordre du jour un appel au Règlement de M. Jarvis.

M. Jarvis: Oui, je serai très bref, monsieur le président. Merci.

Un certain nombre d'articles sont parus dans la presse. S'ils sont exacts, je suis d'avis que les autres membres du comité et moi-même ont droit de s'en offusquer. Ces remarques ont été attribuées au ministre de la Consommation et des Corporations. Je ne vais pas lire tous ces articles. Je pense qu'ils ont été décrits à la Chambre aujourd'hui comme étant contradictoires. J'aimerais néanmoins proposer . . .

Le président suppléant (M. Robinson): Monsieur Jarvis, je demanderais aux caméramen de quitter la salle puisque nous n'avons encore aucune règle qui permette la présence de caméras dans les salles de comité.

Une voix: C'est terrible!

M. Jarvis: Je ne pense pas que le sujet de ces articles soit secret. On a décrit le comité comme étant un cirque je pense que l'on a même utilisé le mot «bidon». Il est aussi dit: «il s'intéresse moins au bien et au mal qu'à faire des gains politiques.» Je ne sais pas si ces articles sont exacts.

Je propose donc que le ministre de la Consommation et des Corporations soit invité à comparaître devant le comité pour expliquer ou préciser ces remarques quant à l'intégrité du comité.

M. McGrath: Et de son président.

Le président suppléant (M. Robinson): A l'ordre, s'il vous plaît. Je suis saisi d'une motion par M. Jarvis. Y a-t-il discussion sur la motion?

M. Woolliams: J'aimerais dire un mot et je serai bref.

Dans cet article du 20 novembre, il est dit: «les comités parlementaires sont des cirques politiques partisans». Il a décrit les comités comme étant des «tribunaux bidon». Et il a dit: «ils ne s'intéressent pas à découvrir la vérité». C'est un blâme à l'égard de tous les membres, de tous les partis, au comité. Il a dit: «ils sont plus intéressés à faire mousser leur parti.» J'estime la motion bien fondée et bien formulée.

Le président suppléant (M. Robinson): D'autres commentaires?

Monsieur Poulin.

M. Poulin: Monsieur le président, une tentative a eu lieu la semaine dernière pour obtenir que les deux anciens solliciteurs généraux comparaissent devant ce comité afin d'expliquer ce qu'ils connaissaient de certaines questions qui ont fait l'objet d'allégations; il me semble que voici tout simplement un autre effort pour amener l'ancien solliciteur général devant nous dans ce but.